
ANKARA ÜNİVERSİTESİ HUKUK FAKÜLTESİ 1967 — 1968 
ÖĞRETİM YILINI AÇIŞ KONUŞMASI 

Prof. Dr. Yaşar KARAYALÇIN 
Dekan 

Sayın Cumhurbaşkan Vekili ve Senato Başkanı, Millet Mecli
sinin Sayın Başkanı, Yüksek Mahkemelerimizin Sayın Başkanları, 
Üniversitelerimizin Sayın Rektörü, Değerli Meslekdaşlarım, Aziz 
Öğrencilerimiz, bugün üç bayramı birarada kutlamanın bahtiyar
lığı içindeyiz. 5 Kasım 1925'de Büyük Atatürk'ün «Türk İnkılâbı
nın müeyyidesi olacak bu büyük müessesenin küşadında hisset
tiğim saadeti hiçbir teşebbüsde duymadım» sözleriyle açılan Fa
kültemiz bugün 42'nci kuruluş yıldönümünü kutlamaktadır. 

Bu gün ayrıca geçen öğretim yılı içinde son sınıf imtihanlarını 
başarı ile veren 403 öğrencimizin diplomalarını da dağıtacağız. Yıl
larca sonra ilk defa tertip edilen ve her yıl tekrar edilmesini diledi
ğimiz bu diploma töreni Fakültemizi bitjren öğrencilerimiz ile aile
leri ve onları yetiştiren biz hocalar için gerçek bir bayramdır. Hepi
mize kutlu olsun. 

Bugünki açılış töreni ile Fakültemiz 1967 - 1968 öğretim yılma 
başlamaktadır. Aramıza katılan 800 yeni öğrenci ile Fakültemizde 
c grenci sayısı 4363'ü bulmuştur. Hukuk Fakültesini bitirmek; mun
tazam çalışmayan, çalışma hayatını bir düzene sokmayan öğrenciler 
için gerçekden zordur. Fakat hiç şüphe yok ki iyi bir hukukçu olarak 
yetişmek, hukuk fakültesini bitirmekden çok daha zordur, iyi bir 
hukukçu olarak Türk milletine hizmet etmek emeliyle Fakültemiz
de bulunan siz öğrencilerimiz ile Fakültemizin değerli öğretim üye
leri elele verecek ve bu işi başaracağız. 

Başarı için; yetişme heyecanı, iyiniyet, çalışma disiplini, alın-
teri şarttır. Fakültemizde her yıl süratle gelişen imkânlarımızla öğ 
rencilerimizin daha iyi bir şekilde yetiştiklerini görebilmek, bizler 
için, emek ve gayretlerimizin en büyük mükâfatıdır. Yeni öğretim 
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yılının öğrencilerimiz ile öğretim ailemiz için hayırlı ve verimli ol
masını dilerim. 

Geçen öğretim yılında : 

Birinci sınırda Güner Yiğitbaşı, 
İkinci sınıf da Engin Sekman, 
Üçüncü sınırda Füsun Beşler sınıf birincisi olmuştur. 

Dördüncü sınıfda ise Yüksel Bilgin sınıf ve Fakülte birinciliği
ni, Zafer Atasoy sınıf ve Fakülte ikinciliğini, Kızıltan Ulukavak sınıf 
ve Fakülte üçüncülüğünü kazanmışlardır. Başarılarından dolayı bu 
çalışkan ve değerli öğrencilerimizi ve ailelerini candan tebrik ede
rim. 

İki gözü görmemesine rağmen 1965 - 66 öğretim yılında Fakül
temizi birincilikle bitiren değerli öğrencimiz Fahrettin Ertuğrul Al
man Hükümetinin Fakültemiz birincilerine verdiği burstan faydala
narak hukuk doktorası yapmak üzere Almanya'ya gitmiştir. Fakül
temizi 1966 - 67 yılında birincilikle bitirmiş olan Yüksel Bilgin ile 
ikincilikle bitirmiş olan Zafer Ataysoy da bu burslarla inşallah ya
kında hukuk doktorası yapmak üzere Almanya'ya gideceklerdir. 

Aziz dinleyicilerim, 

Bu açılış töreninde, Türk bilim ve Üniversite hayatının çok 
önemli saydığım ve üzerinde ciddî olarak düşünülmesini dilediğim 
bazı konularına temas etmeyi vazife saymaktayım. 

Birinci beş yıllık kalkınma plânında, 1963 - 1967 yılları arasın
da, Türk bilim hayatı ve aynı zamanda Türk plancılığı bakımından 
iki önemli müessesenin kurulması öngörülmüştü. Türkiye Bilimsel 
ve Teknik Araştırmalar Kurumu 1963 yılında çıkan bir kanunla 
kurulduğu halde her yıl programlarda yer alan ««Sosyal ve İktisa
dî Araştırmalar Enstitüsü»» birinci beş yıllık plân döneminde 
maalesef kurulamamıştır. 

Üniversitelerimizle de işbirliği yapmak suretiyle bu iki ku
rumun Türk ilim ve araştırma hayatında büyük bir hamle yapma
sı mümkündür. Sosyal bilimler alanında en kıdemli bir bilim ko
lunun müntesibi ve Üniversitemizin en kıdemli Fakültesinin deka
nı olarak bu beş yıllık gecikmeden Türk sosyal bilimleri hesabına 
üzüntü duyduğumuzu belirtmek isterim. İkinci beş yıllık plâna da 
alman «Türkiye İktisadî ve Sosyal Araştırmalar Kurumu»na ait ka-
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nunun süratle çıkmasını bekliyoruz. Türkiye'nin sosyal bilimler ve 
plânlama alanındaki yetişmiş değerleri böyle bir müesseseyi sü
ratle kurmak ve geliştirmek gücündedirler. 

Türkiye, Bilimler Akademisi olmayan ve sayısı parmakla sayı
lacak kadar az bulunan ülkeler arasındadır. Türkiye Bilimsel ve 
Teknik Araştırmalar Kurumu yanında bir «Sosyal ve İktisadî 
Araştırmalar Kurumu» nun ihdasını Türk Bilimler Akademisi'nin 
çok, ama pek çok geç kalmış kuruluşu için de hayırlı bir adım 
saymaktayım. 

Mevcut üniversite ve fakülteler arasında, oyun kaidelerine uy 
gun olarak cereyan edecek bir hizmet yarışmasının Türk bilim ve 
üniversite hayatının süratle gelişmesinde pek olumlu tesiri olaca
ğı kanaatindeyim. Bu tabiî sayılacak hizmet yarışmasının, oyun 
kaideleri dışına çıkılarak bir taraf için yıkıcı bir hal ve bütün ta
raflar için üzücü bir mücadele şeklini almaması için, Üniversiteler 
ile Hükümet arasındaki münasebetlerin sarsılmaması için Devlet 
Üniversiteleri ve Fakültelerinde eşitlik ve tarafsızlık ilkelerine has
sasiyetle riayet edilmesini beklemekteyiz. 

Devlet, kendi bünyesinde zamanla adeta lüks içinde imtiyazlı 
kurumlar, hocalar veya öğrenciler sınıfının ortaya çıkmasına se
bep olabilecek mevzuata, idarî ve malî uygulamalara elbette biran 
evvel son vermek isteyecektir. Aynı kamu ve Üniversite hizmetini 
görenlerin Devlet mevzuatından ve hazinesinden aynı şartlar al
tında faydalanmak haklarıdır. Konunun ciddiyetini ve vehametini 
yasama ve yürütme organlarımızda her kademede görev ve so
rumluluk almış olanlara her vesileyle belirtmek bizler için hem 
Türk üniversitelerine, hem de yasama ve yürütme organlarımıza 
karşı bir vazifedir. Bazı Üniversitelerde öğretim üyeliğini bir ek 
görev almaktan kurtarmak, bir çok fakültelerin bilimsel gücünün 
çok altında düşük bir verimle çalışmalarının nedenleri üzerinde 
durmak lâzımdır. 

Değerli dinleyicilerim, 

Üniversite içinde veya dışında bulunan bazı şahısların kişisel 
veya siyasî çıkarları uğruna veya başka sebeplerle bilimsel unvan
larını kullanarak bilim ve gerçekle bir ilgisi olmayan iddialarda 
bulunduklarını, çeşitli söz ve yazılarla Türk halkoyunu ve hatta 
bazan karar organlarında görev alanları etkileyebildiklerini hay
retler içinde görmekteyiz. Türk ilim hayatı için haysiyet kırıcı 
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olan bu sorumsuz davranışlara karşı ilim haysiyeti ve gerçek saygısı 
olanların, zamanında, doğruyu ve yalnız doğruyu yazmaları bir 
meslek ve ahlâk borcudur. Bir açılış konuşmasında sizlere bu acı 
gerçeği duyurmak mecburiyetinde kaldığım için müteessirim. 

Aziz meslektaşlarım ve öğrencilerim, 
Geçen yıl olduğu gibi bu yıl da Fakültemize 800 öğrenci aldık. 
Öğrenci sayısı birinci sınırda 1788, ikinci smıfda 1150, üçüncü 

sınırda 750, dördüncü smıfda ise 675'dir. Fakültemizde 26 profesör, 
15 doçent ve 26 asistan vardır. Bu kadro ile sayısı 4300'ü aşan öğ
rencilerimizi istediğimiz ve özlediğimiz seviyede yetiştiremediği-
miz bir gerçektir. Hukuk fakülteleri mezunlarının da iş bulmakta 
sıkıntı çektiklerini görüyoruz. Türkiyenin hukukçu ihtiyacım kar
şılamakta kendisine düşecek payı ve akademik gücünü gözönüne 
alarak, Fakültemizin öğrenci sayısını kesin olarak tesbit edebilme
si şarttır. Beş yıldanberi eğitim ve insan gücü plânlaması yapılan 
ülkemizde sosyal bilimler alanında ve arada hukuk alanında Tür
kiye'nin ihtiyaçları, arz ve talep durumu ele alınmamıştır. 

Talep tahminleri yapılmadan fakültelere, hele sosyal bilimler 
fakültelerine alınacak öğrenci sayısını tesbit etmek, «dışarda Üni
versiteye giremiyen öğrenci kalmasın» diye kapasite üstü ve ihti
yaç dışı öğrenci almak eğitim ve işgücü plânlaması ilkeleri ile bağ
daşamaz. Düşen ortalama seviyeye, artan açık ve gizli işsizliğe kar
şı her kademedeki ilgili organ ve kişiler radikal kararlara varmak 
durumundadır. Bugün eğitim alanındaki büyük güçlüklerin asıl 
sorumluları yıllarca önce günlük siyasî endişelerle isabetsiz karar
lar vermiş olanlardır. Bugünki durum böyle devam ederse yarm 
daha çok vahim meseleler karşısında kalacak olanlar bugün eği
tim siyasetine yön verenleri elbette hayırla anmıyacaklardır. 

Her işletmede olduğu gibi bir eğitim işletmesi olan fakültele
rin de en verimli ve başarılı olacağı optimal bir büyüklüğü vardır. 
Optimal büyüklükteki bir fakültenin öğretim üyeleri artırılsa bi
le, öğretim seviyesini düşürmeden, öğrenci sayısını artırmaya im
kân yoktur. Fakültemizin en verimli ve başarılı olabilmesi için op
timal büyüklükte öğretim üyesi, yardımcısı ile öğrenci sayısının 
ne miktarda olması gerektiğini kesin olarak tesbit etmesi ve bu ra
kamları hiç bir şekilde aşmaması lâzımdır. Mevcut Fakülteler ih
tiyacı karşılayamıyorsa, normal kadronun üstünde yetişen öğretim 
üyeleri ile yeni Fakülteler açmak sıhhatli gelişmenin ve özlediği
miz ortalama seviyeye varmanın temel şartıdır. 
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Fakültemizin öğretim ailesi 1966 - 67 öğretim yılında çok ba
şarılı neticeler almıştır. Geçen yıl içinde İlhan Akipek, Tuğrul An-
say ve Uğur Alacakaptan arkadaşlarımız profesörlüğe yükselmiş 
tir. Doçentlik imtihanlarını başarı ile tamamlayan asistanlarımız
dan Özcan Karadeniz, Muallâ Öncel, Ülker Gürkan eylemli doçent 
olarak öğretim kadromuza girmişlerdir. Bu yıl doçentlik imtihan-1 

larına giren dört asistanımız bu çetin imtihanların ilk iki safhasın
da başarılı olmuşlardır. Onları da yakında öğretim üyesi olarak 
aramızda göreceğimizi ümit etmekteyiz. 

Değerli meslekdaşlarım Prof. Akif Erginay ile Doç. Seza Reis-
oğlu İngiltere'de ve Doç. Burhan Gürdoğan Almanya'da inceleme 
ve araştırma yapmaktadırlar. Üç doktor asistanımız da bilgi ve ih
tisasını artırmak üzere yabancı ülkelerde bulunmaktadır. Prof. Hic
ri Fişek arkadaşımız Strasbourg Hukuk Fakültesinde misafir pro
fesör olarak bir yıl ders verecektir. 

Fakültemiz camiası geçen öğretim yılında değerli hocamız Prof. 
Yavuz Abadan'ı kaybetti. Hukuk Felsefesi ve genel olarak kamu 
hukuku alanındaki çalışma ve yayınları ile adını Türkiye dışında 
da duyurabilmiş olan rahmetli Yavuz Abadan idareci olarak, bilim 
derneklerinde görev alarak, siyasî hayata atılarak, dergi ve gazete
lerde yazı yazarak, Türk ilim, siyaset ve basın hayatına hizmet et
miştir. Abadan hocamızın aziz hatırasını huzurunuzda saygı ve şük
ranla anarım. 

Fakültemizde geçen yıl hukuk doktorası yapan 27 öğrenci var
dı. Bunlardan 5'i doktora imtihanını vermiş; l'i de tezini savuna
rak hukuk doktoru unvanını almıştır. İlk doktora çalışmalarının 
başladığı 1943 -1944 öğretim yılından bu yana Fakültemize 128 
doktora öğrencisi kaydedilmiş, 42 hukuk doktoru yetişmiş bulun
maktadır. Hukuk doktoru unvanını alanlardan 26'sı Fakültemizin, 
8'i Siyasal Bilgiler Fakültesinin öğretim kadrosunda görevli bulun
maktadır. 

Öğrencilerimizi bilimsel çalışmalara hazırlayan ve doktoraya 
yönelten seminer çalışmalarıdır. Kabiliyetli öğrencilerimiz arasın
dan asistan adayı seçileceklerin en tabiî seçim yeri lisans seminer
leridir. Akademik hayata elverişlilik hakkında en isabetli hüküm 
kanaatımca seminer çalışmalarında verilebilir. Geçen öğretim yı
lı içinde, 119 öğrencimiz lisans seminerine kaydolmuş ve 33 öğren
ci seminer belgesi almıştır. Hukuk alanında iyi yetişmek ve Fakül
temizde asistan olarak kalmak isteyen öğrencilerimizin lisans se-
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miner çalışmalarına katılmalarını özellikle tavsiye ederim. Bu ça
lışmalara ikinci sınıfda ve daha ileri sınıftaki öğrenciler katılabil
mektedir. 

Aziz meslektaşlarım, 

Fakültemiz öğretim ailesinin sadece lisans çalışmalariyle de-
ğerlendirilemiyecek, kuvvetli bir akademik gücü vardır. Bu akade
mik gücün yerinde kullanılmaması dolayısiyle bazı lisans dersleri 
ağırlaşmakta, sırf maddî sebeplerle üniversite dışında da çalışmak 
zorunda kalan bazı öğretim üyelerimizin emekleri kısmen heder 
olmaktadır. Bu aşikâr mahzurları azaltmanın yollarını aramak va
zifemiz, istemek ise hakkımızdır. 

Hukuk lisansı ile hukuk doktorası arasında, uzmanlık veya 
yüksek lisans adı verilen ve genel olarak bir yıl süren bir öğretim 
kademesi Fakültemizde yoktur. Böyle bir derece ve diploma ihdas 
etmek üç bakımdan zaruridir : Bir defa süratle gelişen kamu ke
simi ile özel kesimde iş bölümü artmakta ve uzman hukukçulara 
ihtiyaç duyulmaktadır. Türk adalet, idare ve iş hayatının ihtiyacı 
olduğu sahalarda uzman hukukçular yetiştirmemiz lâzımdır. Ayrı
ca uzmanlık sınıfı ile iş bulmakta güçlük çeken mezunlarımızın 
çalışma, iş bulma ve seçme imtihanlarında başarı şanslarını artır
mış olacağız. Bu çalışmaların aşikâr bir faydası da öğretim üyele
rinin daha özel konular üzerinde inceleme, öğretim ve yayın yap
malarında, akademik gücümüzün çok daha verimli ve isabetli bir 
şekilde değerlendirilmesinde görülecektir. Bu yıl bu konu özerinde 
önemle durmamız lâzımdır kanaatmdayım. Ticaret hukuku kürsü
lerinin ortaklaşa hazırladıkları «İşletme Hukuku Uzmanlık Yönet
meliği» tasarısının Genel Kurulumuzca kabul edilmesiyle bu yol
da ilk hayırlı adım atılmış olacaktır. 

Adalet Bakanlığı hâkim ve savcılar arasından imtihanla seçim 
yaparak her yıl bir kaç hukukçuyu yabancı ülkelere doktora yap
mak üzere göndermektedir. Yabancı ülkelerde doktora yapmanın, 
özellikle yabancı dili iyi öğrenme bakımından aşikâr faydaları ol
duğuna şüphe yoktur. Ancak devlet bakımından çok masraflı ve 
doktora yapmak üzere gönderilenler bakımından çok zahmetli ve 
riskli olan bu yol yanında, üç lisans sertifikasını almış ve yabancı 
dil imtihanını vererek Fakültemiz doktora sınıfına kaydolabilmiş 
hâkim ve savcılara ücretli izin vermek yolunu da denemek faydalı 
olacaktır. Adalet Bakanlığı, Yüksek Hâkimler ve Savcılar Kurulla
rı, askerî yargı organları ile Fakültemiz arasında bu yolda yapıla 
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cak bir işbirliğinin ne kadar hayırlı neticeler vereceğini görecek ve 
bu yolun neden daha evvel denenmediğine, kaybettiğimiz yıllara 
üzüleceğiz. Fakültemizde uzmanlık sınıfı da açıldığı vakit böyle bir 
uygulama her alanda uzman Türk hukukçularının yetişmesinde 
çok büyük bir rol oynayacaktır. 

Aziz öğrencilerimiz, 
Normal olarak dört yıl içinde tamamlamanızı beklediğimiz hu 

kuk öğretiminin, hayatınızın yetişmeye en elverişli bir çağma rast
ladığına şüphe yoktur. 4363 öğrencisi olan bir Fakülte değişik ka
biliyetler bakımından paha biçilmez bir hazineye sahiptir. Bu ka
biliyetlerin gelişmesini sağlamak için, sizleri hayat mücadelesine 
ve çetin rekabet şartlarına daha iyi hazırlayabilmek için, Fakülte
mize ve sizlere yeni hizmetler ve imkânlar kazandırmak çabası 
içindeyiz. Fakültemizde geçireceğiniz yılların yalnız bir hukuk öğ
rencisi olarak değil, aynı zamanda entellektüel genç bir insan ola
rak en iyi şartlar içinde geçebilmesi için, çalışma saatlerinizi ve 
boş vakitlerinizi değerlendirebilmeniz için, bu yıl daha geniş im
kânlara sahip bulunmaktasınız. 

Fakültemizin Hukuk Kütüphanesi sadece Türkiyenin en zengin 
hukuk ihtisas kütüphanesi değildir. Bu kütüphanemizin Avrupa 
hukuk fakültelerinin kütüphaneleri arasında da mümtaz bir yeri 
vardır. Yabancı ülkeler hukuk kütüphanelerinde çalışan hukukçu
larımızın ve kütüphanemizi ziyaret eden yabancı meslektaşlarımı
zın ortaklaşa paylaştıkları bu değer hükmünü sizlere de ulaştır
maktan gurur duyuyorum. 

Geçen yıl ayrıca Fakültemizde Genel Kültür Kitaplığını açtık. 
Çok kısa bir zamanda yüzlerce yeni kitapla bu kitaplığın zengin
leştiğini göreceksiniz. Edebiyat, tarih, felsefe siyaset ile ve genel 
olarak kültürle ilgili bu kitaplıktan evlere ödünç kitap vermekte
yiz. Sağlam bir genel kültüre dayanmayan hukuk kültürü yeterli 
olamaz. Genel kültür kitaplığımızdaki eserleri okumanızı sizlere 
hararetle tavsiye ederim. 

Geçen yıl Fakültemizin bu salonunda öğrencilerimizin ilk de
fa oynadıkları bir tiyatro eserini seyrettik; öğrencilerimiz çok kısa 
zamanda başarılı bir oyun çıkardılar. Bir iki hafta önce Tiyatro 
Derneğimizi resmen kurduk. Bu yıl öğrencilerimiz yarışmalara da 
hazırlanacaklar ve şüphe etmiyorum çok iyi netice alacaklardır. 

Sizlere ayrıca Ankara Hukuk Fakültesi Sinema Derneği'nin ku
rulduğunu ve yakında bu salonda film gösterilerine başlıyacağımı-
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zı da müjdelemekle bahtiyarım. Sinemamızın 5-6000 liraya çıkacak 
perdesini Yardımlaşma Derneğimiz yaptırmaktadır. 16 milimetre
lik göstericiyi Banka ve Ticaret Hukuku Araştırma Enstitüsü sağ
lamıştır. 35 milimetrelik sinema makinesini Sinema Derneği üyele
rinin yani sizlerin aidatı ile satın alacağız. Fakültemizin Sinema 
Derneği bir kaç yıl içinde Türkiye'nin en mükemmel, en kuvvetli 
sinema derneği olacaktır. Bu salonda veya küçük salonumuzda en 
güzel sanat ve kültür filmlerini, dokümanter filimleri, sinema sa
natının klâsiklerini sizlere göstereceğiz. Ankara'da televizyon baş
ladığı vakit bir televizyon göstericisini de inşaallah en kısa süre 
içinde hizmete koyacağız. 

Öğrenci Derneğimiz sizler için geniş hazırlıklar içindedir. Folk
lor, Batı ve Türk müziği çalışmaları ilerlemektedir. Öğrenci Derne
ğimizin gezi kolundan bu yıl programlı ve sürekli bir çalışma bek
liyoruz. 

Banka ve Ticaret Hukuku Araştırma Enstitüsünde öğrencile
rimiz ve isteyen mezunlarımız için bir muhasebe kursu açılmıştır. 
Unutmayınız : Muhasebe bilgisinden yoksun hukukçunun, hele özel 
hukukçunun formasyonu tam değildir. Fakülteyi bitirirken bu kur
su da bitirmiş olmanızı sizlere hararetle tavsiye ederim. 

Öğrencilerimizin daktilo ve stenografi öğrenmeleri için Fakül
temizde özel kurslar da açmak kararındayız. 

Yabancı dil öğretimine Fakültemizde yeni bir şekil vermek 
üzereyiz. Bu konuyu inceleyen özel komisyonun raporunu ve ista
tistik dersinin seçimlik ders yapılmasıyle ortaya çıkan meseleleri 
önümüzdeki hafta toplanacak olan Genel Kurulumuz'da görüşüp 
bir neticeye bağlıyacağız. 

Fakültemizin eğitim ve öğretim siyasetine yön veren Genel 
Kurulumuz öğrenci meseleleri ile hoca-öğrenci ilişkileri konusunda 
sürekli bir komisyon kurulmasına karar vermiştir. Bu komisyonun 
kısa zamanda faydalı çalışmalar yapmasını beklemekteyiz. 

Aziz dinleyicilerim, 

Fakültemizde bir hafta sürecek olan «Hukuk Yayınları Sergi
si »ni de bu gün açıyoruz. Fakültemiz ile bu sergiye katılmayı ka
bul eden Adalet Bakanlığının, Siyasal Bilgiler Fakültesinin ve Türk 
Hukuk Kurumunun yayınlarını öğrencilerimize ve Ankaradaki 
meslektaşlarımıza yakından tanıtmak maksadiyle hazırladığımız 
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bu serginin her yıl tertip edilmesini ve ilgili resmî ve özel kurum
ların katılmasıyla sürekli bir «Türk hukuk yayınları sergisi» halini 
almasını dilerim. Sergilenen kitaplardan mevcudu bulunanları sa
tın almak da mümkündür. 

Bu törenin ikinci kısmında biraz sonra bu yıl mezun olan öğ
rencilerimize diplomalarını dağıtacağız. Son imtihan tarihinden iti
baren on gün gibi çok kısa bir süre içinde bütün işlemleri tamam-
lıyarak bu diploma törenini mümkün kılmış olan Fakülte Sekre
terliğine, özellikle Öğrenci İşleri Bürosu personeline tebrik ve te
şekkürlerimi ifade etmek isterim. 

Bu gün Fakültemizin kantini, iki defa büyütülmüş ve yeni te
sislerle modern bir hale getirilmiş olarak hizmetlerinize açılmak
tadır. Yeni salonumuz öğretim üyeleri ve yardımcıları ile öğrenci 
ve mezunlarımızı biraya getirecek ve Ankara Hukuk Fakültesi ca
miası içinde yeni bir ruh ve zihniyetin gelişmesinde önemli bir rol 
oynayacaktır. Eski ve yeni mezunlarımız arasında, mezunlarımız 
ile hocalarımız arasında dostluk ve meslekdaşlık ilişkilerinin çok 
daha gelişmesini gönülden diliyoruz. Fakültemizin yetiştirmekle 
iftihar ettiği değerli mezunlarımızın yalnız dostluk ilişkilerini ge
liştirmek için değil, gerektikçe ortak meselelerimizi ele almak, or
tak menfaatlerimizi savunmak ve sesimizi duyurmak için de bira
ya gelmelerini bekliyoruz. Bu akşam Fakültemizin 42 nci kuruluş 
yıldönümü dolayısiyle yeni salonda yapacağımız yemekli toplantı 
inşaallah her yıl tekrarlanacak, Fakültemizin yeni ve eski mezun
ları, hocaları ve arkadaşları birarada bulunmanın zevkini paylaşa
caklardır. 

Türkiye'nin her tarafında hâkim, savcı, avukat, noter, müşa
vir ve idareci olarak Türk adalet, idare ve iş hayatına şerefle hiz
met eden ve bu yıla kadar sayısı 10280'i bulmuş olan değerli me
zunlarımızı Fakültemiz adına en iyi dileklerimiz ve sevgilerimizle 
selâmlarım. 

Bu gün açılış dersini verecek olan değerli meslektaşım Prof. 
Dr. Tuğrul Ansay 1951'de Fakültemizi bitirmiş, 1954'de yine Fakül
temizde Hukuk Doktorasını tamamlamış, 1958'de doçent olmuş
tur. Türk hukukçuları ve hele fakültemizin eski mezunları için 
«Ansay» adının özel bir değeri vardır. Fakültemizde yıllarca Hu
kuk Muhakemeleri Usulü dersini okutmuş ve bu alanda zamanın 
en güzel eserini kaleme almış bulunan rahmetli hocam Sabri Şakir 
Ansay, Mekteb-i Kuzat'da yani Kadılar Mektebinde okumuş ve İs-
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lâm hukukuna göre yetişmiş olmasına rağmen, Batı hukukunun ru
hunu ve müesseselerini kavramış ve bunları kendi çalışma alanın
da Türkiye'ye getirmeği başarabilmiş gerçek bir bilim adamı ve 
araştırmacı idi. Değerli hocamız Sabri Şakir Ansay'ın oğlu, aziz 
kürsü arkadaşımız Prof. Tuğrul Ansay'ı kürsüye davet ederken 
Sabri Şakir hocamızın da ruhu şüphesiz şâd olmaktadır. 

Fakültemizin açılış, kuruluş ve diploma törenine huzurlarıyla 
şeref veren sayın Cumhurbaşkanı Vekili ve Senato Başkanına, 
Millet Meclisi'nin sayın Başkanına, Yüksek Mahkemeler Baş
kanlarına, sayın Rektörümüze, aziz misafirlerimize, değerli mezun
larımıza ve sevgili öğrencilerimize Fakültemiz öğretim ailesinin 
iyi dileklerini sunarım. 
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